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Drage prijateljice i prijatelji, 

Izazovi s kojima smo se susreli u prvoj polovici ove godine vjerojatno su nam 
se svima donedavno činili potpuno nezamislivima. 
Očekivali smo mnogo od prvog hrvatskog predsjedanja EU-om, ali pandemi-
ja COVID-19 korona virusa koja je u veljači ove godine prvo svom silinom 
udarila na Italiju i zatim se proširila i u ostatku Europske unije diktirala je 
gotovo sve naše aktivnosti. Europska i hrvatska ekonomija suočene su s 
padom aktivnosti koji se može mjeriti jedino s posljedicama Drugog svjetsk-
og rata, a još uvijek ne vidimo ni kraj zarazi. 

U trenutku pisanja ovog teksta pandemija je odnijela gotovo šesto tisuća 
života, a u našoj domovini 120. Riječ je o krizi koja je Europsku uniju natjera-
la da se, za razliku od reakcije na krizu iz 2008. godine, okrene neokejnzi-
janskim politikama kroz fond Next Generation EU, namijenjen pomoći 
građanima i gospodarstvima EU, vrijedan oko 750 milijardi eura. Tijekom 
njegovog oblikovanja pokrenuo sam više inicijativa za pomoć prekarnim rad-
nicima i sektorima koji su posebno važni i za Hrvatsku, poput turizma, vi-
narstva i malog i srednjeg poduzetništva. O tome možete više pronaći u nas-
tavku newslettera. 

Pored tema vezanih uz COVID-19, moje su se aktivnosti u prvom polugo-
dištu 2020. odnosile primarno na vanjsku politiku. Uz globalna pitanja, 
iznimno sam se angažirao na zajedničkoj vanjskoj politici EU-a u regiji, 
konkretno našem najbližem susjedstvu, zapadnom Balkanu. Slijedio sam stav 
da je za Hrvatsku najvažnije da ima stabilno i prosperitetno susjedstvo s 
kojim može uspješno surađivati kako bismo u miru mogli razvijati svoje gos-
podarstvo. 
U studenom prošle godine, u ime Europskog parlamenta imenovan sam iz-
vjestiteljem za preporuke o proširenju Europske unije na zapadni Balkan, a 
ubrzo nakon toga i na mjesto predsjednika Radne skupine za zapadni Balkan 
u Odboru za vanjske poslove EP-a.
Izvješće je nakon Zagrebačkog summita i donošenja Zagrebačke deklaracije u 
Europskom parlamentu usvojeno uz podršku čak 532 zastupnika, te one 
danas upućuju Europsku komisiju, visokog predstavnika za vanjsku politiku i 
sigurnost, kao i Europsko vijeće na daljnje pregovore o proširenju EU-a.

U lipnju sam imenovan za stalnog izvjestitelja Europskog parlamenta za 
odnose sa SAD-om. Kolegice i kolege u EP-u ukazale su mi veliko povjerenje 
ovim imenovanjem, jer su nikad lošiji odnosi EU sa SAD-om jedna od na-
jvažnijih tema ovog mandata. 

Pored aktivnosti u vanjskoj politici, nisam prestao raditi na temi energetske 
tranzicije europskih i hrvatskih otoka. Kolege su me imenovale predsjedni-
kom Međuskupine za mora, rijeke, otoke i priobalna područja. Za 2020. 
godinu sam za pilot projekte energetske tranzicije otoka i ruralnih područja 
uspio osigurati dodatna četiri milijuna eura kroz prijedlog akcijskog plana. 

On je nakon pozitivne evaluacije Komisije kroz amandman na Europski pro-
račun dobio većinu glasova u Parlamentu i potvrdu od Vijeća.
Ipak, najviše sam ponosan na činjenicu da je energetska tranzicija otoka post-
ala dijelom najvažnijeg projekta za budućnost Europske unije - Europskog 
zelenog plana. Iskustva hrvatskih i europskih otoka s energetskom tranzici-
jom kroz projekte Tajništva za otoke Europske komisije, u čijem sam osniv-
anju sudjelovao, sastavni su dio planova za postizanje europske okolišne neu-
tralnosti do 2050. godine. Uz to, u Europski je zeleni plan i mojim zalagan-
jem ušla i energetska tranzicija ruralnih područja - sljedeća velika i važna 
tema. 

Na tome ću imati posebnu priliku raditi i kroz izvješća za kohezijsku politiku 
i preokretanje negativnih demografskih trendova u EU regijama. 

Zbog angažmana na energetskoj tranziciji, ušao sam u veljači ove godine u 
najuži izbor za nagradu MEP Award, poznatiju kao „EU Oscar“, u kategoriji 
energetike.

Nadam se da ćete ostatak ovog, u svakom pogledu neizvjesnog ljeta, iskoristi-
ti za odmor, kako bismo ovog puta zaista ‘vruću jesen’ dočekali spremni da 
pomognemo svima koji trebaju pomoć. Iz ove goleme krize trebamo izaći što 
snažniji i bolji.

Kao i uvijek do sada, svojim idejama i prijedlozima možete mi pomoći u 
radu¸ a do mene doći putem mojih ureda u Zagrebu i Bruxellesu.
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Nova imenovanja i dužnosti u prvoj godini trećeg mandata 
(2019.-2024.) u Europskom parlamentu:
1) Izvjestitelj: 
a) Za preporuke EK, Vijeću i visokom predstavniku o proširenju na zapad-

nom Balkanu 
b) Za odnose sa Sjedinjenim Američkim Državama 
 (novouspostavljena funkcija Europskog parlamenta)
c) Za kohezijsku politiku
d) Za IPA III
e) Za Crnu Goru
f) Za korištenje kohezijskih instrumenata u preokretanju 
 negativnih demografskih trendova u regijama EU, 
 u Odboru za regionalni razvoj
g) Za Europsku podatkovnu strategiju u Odboru za 
 poljoprivredu i ruralni razvoj EP

2) Koordinator parlamentarne grupacije Socijalista i 
 demokrata za vanjsku politiku
3) Predsjednik radne skupine Europskog parlamenta za 
 zapadni Balkan
4) Predsjednik Međuskupine Europskog parlamenta za mora, rijeke, 

otoke i priobalna područja
5) Nominiran za EU Oskara
6) Član: Odbor za vanjske poslove, Izaslanstvo za odnose s Bosnom i Herce-

govinom te Kosovom, Izaslanstvo u 
 Parlamentarnoj skupštini Euronesta 
7) Zamjenski član: Odbor za regionalni razvoj, Odbor za 
 poljoprivredu i ruralni razvoj, Pododbor za sigurnost i 
 obranu, Izaslanstvo u Parlamentarnom odboru za 
 stabilizaciju i pridruživanje EU-a i Srbije

Nakon hrvatskog predsjedanja sve 
članice EU imaju to iskustvo še-
stomjesečnog koordiniranja poslo-
va Bloka. Slogan hrvatskog predsje-
danja Vijećem EU bio je “Snažna 
Europa u svijetu punom izazova”. 
Svijet se bez sumnje za prvog hrvat-
skog predsjedanja Vijećem EU po-
kazao prepunim izazova. Ali koliko 
se EU pokazala snažnom? Prvo hr-
vatsko predsjedanje Vijećem EU bit 
će neočekivano zapamćeno po 
tome što je spletom okolnosti po-
stalo prvo virtualno predsjedanje, sa 
svim pozitivnim i negativnim ko-
notacijama tog izraza. 

Pandemija korona virusa postala je 
vrlo ozbiljan stres test za EU kao i 
za sve političke organizacije, zajed-
nice ili institucije. Za samo tri 
tjedna korona virus je ugrozio 
mnoge pozitivne strane EU-a koje 
su izgrađene proteklih desetljeća: 
unutarnje je tržište bilo poremeće-
no, šengenska zona nije više funkci-
onirala, monetarna unija našla se 
pod upitnikom, čak je stradao i Era-
smus, program razmjene za studen-

Tonino Picula u najužem je izboru za prestižnu nagradu MEP Award, poznatiju 
kao „EU Oscar“, koja se dodjeljuje najboljim zastupnicima u Europskom parla-
mentu u određenim kategorijama. "Iznimno sam počašćen ovom nominacijom 
jer predstavlja veliko priznanje mom dugogodišnjem radu. No, ovo je prije svega 
priznanje europskim otočanima koji su prepoznali energetsku tranziciju kao pri-
oritet i učinili moju inicijativu uspješnom! Veselim se nastavku rada na energet-
skoj tranziciji otoka koji već sad služe i kao jedan od putokaza u najvažnijem eu-
ropskom projektu za desetljeća pred nama, Europskom zelenom planu", rekao je 
zastupnik Picula povodom nominacije. Jedan od prioriteta zastupnika Picule bio 
je uključiti područja koja su geografski ugrožena u europske politike. Zato je 2016. 
predložio pripremni akcijski plan i podnio amandman na EU proračun kojim je 
osigurao 2 milijuna eura. To je rezultiralo stvaranjem Inicijative za čistu energiju 
za EU otoke kroz koju je zatim uspostavljeno Tajništvo za otoke Europske komi-
sije. Inicijativa je do danas uključila više od 40 otočnih zajednica diljem Europe do 
danas se uključilo u projekte Tajništva, a novim amandmanom Picula je osigurao 
dodatnih milijun eura iz proračuna za njihov rad u 2020. godini. Uspjeh Inicijati-
ve potvrdila je i Europska komisija uvrstivši je u Europski zeleni plan. 
(Strasbourg, siječanj 2020.)

Osvrt na hrvatsko predsjedanje EU Picula u najužem izboru za EU Oscara
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Prije sedam godina Hrvatska je po-
stala članicom Europske unije za-
hvaljujući konsenzusu najvažnijih 
političkih opcija i podršci građana, 
nakon godina reformskih napora 
posvećenih jačanju vladavine prava, 
trodiobe vlasti, ljudskih prava i slo-
boda. Ranije smo se suočavali uglav-
nom samo s vlastitim izazovima, a 
danas dijelimo izazove cijele Europ-
ske unije koja je u razdoblju traženja 
novih rješenja. Danas, ipak, na ras-
polaganju imamo niz alata koji nam 
ranije nisu bili dostupni. Ali kao što 
nije bilo ničeg rutinskog u procesu 
pristupanja zemlje EU-u, tako su već 
ove prve godine članstva pokazale da 
nema rutine ni u konzumaciji član-
stva.  Zašto Hrvatska u EU? Pored 
političkih, ekonomskih, povijesnih i 
drugih razloga, dovoljno govori či-
njenica da gotovo nema većeg grada 

Nakon 7 godina u EU, Hrvatska mora bolje
u Hrvatskoj koji je od državne grani-
ce udaljen više od pedesetak km. 
Hrvatska danas treba i posve novi 
fokus ukupne nacionalne razvojne 
politike. Hrvatska je jedna od zemalja 
s najvišim postotkom stanovništva 
starijeg od 60 godina uz visok posto-
tak radnika koji rade u prekarnim 
uvjetima! Naša zemlja trpi i zbog vi-
sokog odljeva stanovništva, osobito 
obrazovanog i poduzetnog, u druge, 
razvijenije zemlje EU-a. Pored ned-
vojbenih uspjeha koje je donijelo 
članstvo, Hrvatska protekle četiri 
godine bilježi i sve veću pravnu nesi-
gurnost, narušavanje principa vlada-
vine prava, partitokratske zloporabe 
vlasti i sukobe interesa, nasrtaje na 
slobodu medija i urušavanje demo-
kratskih vrijednosti.

te. Hrvatska je dala značajan dopri-
nos obnovi interesa za politiku pro-
širenja EU-a na Zapadni Balkan, 
pogotovo podrškom otvaranju pre-
govora s Sjevernom Makedonijom i 
Albanijom.

Hrvatsko predsjedavanje je bilo 
izloženo kritici da izbjegava nasta-
vak procedure po članku 7. Ugovo-
ra o funkcioniranju EU protiv Ma-
đarske i Poljske zbog sistematskog 
kršenja nekih temeljnih vrijednosti 
na kojima stoji europski projekt. 
Zbog ozbiljnih problema u djelova-
nju EU-a i potrebe za hitnim i odr-
živim rješenjima, pokazalo se da je 
važniji dogovor najutjecajnijih čla-
nica nego (ne)kvaliteta rotirajućeg 
predsjedanja. Tako je dogovor 
Francuske i Njemačke o opsežnom 
�nancijskom programu oporavka 
daleko najvažnija politička činjeni-
ca za trajanja prvog hrvatskog pred-
sjedanja Vijećem EU-a.
(Zagreb, srpanj 2020.)

http://toninopicula.com/iz-medija/internet-and-tisak/velike-clanice-eu-vaznije-od-nekvalitetnog/a3271
http://toninopicula.com/iz-medija/nakon-7-godina-u-eu-hrvatska-moze-i-mora-bolje/a3273
https://www.rtl.hr/vijesti-hr/novosti/hrvatska/3849542/sto-nam-je-donijela-eu-dobili-smo-gospodarski-oporavak-a-izgubili-ljude/
https://www.vecernji.hr/vijesti/picula-nominiran-za-eu-oscara-u-kategoriji-energetike-1378632
http://hr.n1info.com/Vijesti/a482705/Europarlamentarac-Picula-nominiran-za-EU-Oscara-u-kategoriji-energetike.html
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Tri četvrtine zastupnika EP glasalo za Piculino Izvješće o proširenju

Na čelu radne skupine 
Europskog parlamenta 
za zapadni Balkan

Predstavio socijaldemokratska načela za proširenje

Pola godine nakon što je imenovan Izvjestiteljem 
za preporuke za proširenje EU na zapadnom Bal-
kanu i nakon održavanja Zagrebačkog samita i 
prihvaćanja Zagrebačke deklaracije, Europski je 
parlament 18. lipnja izglasao Piculino Izvješće uz 
podršku 532 zastupnika. Prije toga, Odbor za 
vanjske poslove Europskog parlamenta usvojio je 
Izvješće 20. travnja. Izvješće nakon Zagrebačkog 
summita i donošenja Zagrebačke deklaracije 
danas obvezuje Europsku komisiju, visokog pred-
stavnika za vanjsku politiku i sigurnost, kao i Eu-
ropsko vijeće u daljnjim pregovorima o prošire-
nju EU.
„Izvješće naglašava kako je perspektiva punog EU 

članstva zemalja zapadnog Balkana na temelju 
zasluga u interesu Europske unije: političkom, sig-
urnosnom i ekonomskom. Kao što je to i u interesu 
zemalja koje traže puno članstvo. Proširenje je naš 
najučinkovitiji instrument vanjske politike koji do-
prinosi unaprjeđenju dosega temeljnih vrijednosti 
Unije, promicanju mira i prosperiteta, jednakosti, 
vladavini prava i poštivanju ljudskih prava diljem 
Europe“, istaknuo je Picula u govoru u Europs-
kom parlamentu.

Kao autor izvješća, Picula je pozdravio novu po-
boljšanu metodologiju proširenja koju je pred-
stavila Europska komisija, na koju se dijelom Izv-
ješće i odnosi, te velik iskorak obilježen početkom 
procesa pregovora sa Sjevernom Makedonijom i 
Albanijom, kao i deklaraciju Zagrebačkog samita. 
Uz to, kroz amandmane na inicijalni prijedlog 
preporuka, Picula je podsjetio i na �nancijsku 
pomoć koju je Europska unija dodijelila zemlja-
ma zapadnog Balkana tijekom pandemije korona 
virusa, vrijednu ukupno više od 3,3 milijardi eura.
Naglasio je nužnost adekvatnog �nanciranja poli-
tike proširenja, zbog njezine izazovnosti te uputio 
jasnu poruku Europskom vijeću o potrebi da se 
za politiku proširenja u sljedećem sedmogodišn-

Tonino Picula imenovan je 9. siječnja predsjedni-
kom Radne skupine za zapadni Balkan u Odboru 
za vanjsku politiku (AFET) Europskog parlamen-
ta. „Hrvatsko predsjedanje Vijećem Europske 
unije prilika je da Republika Hrvatska potvrdi 
svoje vanjskopolitičke prioritete među kojima je 
proširenje i stabilizacija nama susjedne regije za-
padnog Balkana“, istaknuo je Picula: „Riječ je o 
zemljama koje su značajni hrvatski gospodarski 
partneri, s kojima dijelimo zajedničku povijest. 
Od našeg je najvećeg interesa da na svim svojim 
vanjskim granicama imamo druge članice EU jer 
to nam osigurava stabilnost i sigurnost. Zahvalju-
jem kolegicama i kolegama na ukazanom povjere-
nju“. Radna skupina odgovorna je za koordinaci-
ju, uspostavljanje inicijativa i izvještavanje o za-
padnom Balkanu, povezivanje s Vijećem Europe, 
dionicima iz svih institucija Europske unije, su-
radnju s predstavnicima i dionicima iz zemalja 
kandidatkinja i potencijalnih kandidatkinja za 
članstvo iz regije, kao i predstavnicima UN-a i 
Svjetske banke i drugih međunarodnih aktera. 
(Strasbourg, siječanj 2020)

Tonino Picula je 3. veljače zajedno s Kati Piri, 
potpredsjednicom S&D grupe zaduženom za 
vanjske poslove, predstavio poziciju ove grupe o 
proširenju Europske unije i stajališta o metodolo-
giji i budućnosti procesa pregovaranja. “Proces 
proširenja na zapadni Balkan može dati novi 
zamah našem zajedničkom europskom projektu, 
tako što će pokrenuti i potrebne reforme unutar 
same Europske unije nakon iskustva brexita“ izja-
vio je tijekom konferencije za medije održane u 
Bruxellesu hrvatski zastupnik Picula. 
(Bruxelles, veljača 2020.)
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jem razdoblju osiguraju dostatna sredstva.
Uz to, Piculine preporuke uključuju jasne politič-
ke poticaje zemljama zapadnog Balkana kako bi 
im se omogućilo sudjelovanje u sektorskim politi-
kama i programima EU-a prije punopravnog 
članstva, kroz ciljanu �nancijsku podršku, kako bi 
građani osjetili opipljive koristi članstva i poveća-
la EU prisutnost u tim zemljama.
Nakon glasanja u Europskom parlamentu, prepo-
ruke su upućene Europskom vijeću kojim od po-
četka srpnja ove godine predsjeda Njemačka, Eu-
ropskoj komisiji, te visokom predstavniku Unije 
za vanjske poslove i sigurnosnu politiku. 
(Bruxelles, lipanj 2020.)

Picula: Nova metodologija - zalog vjerodostojnosti 
EU-u na zapadnom Balkanu 
Tonino Picula, kao izvjestitelj za preporuke o zapad-
nom Balkanu, komentirao je novu metodologiju pro-
širenja nakon što je parlamentarna grupacija Socijali-
sta i demokrata pozdravila objavljen prijedlog nove 
metodologije pregovaranja o pridruživanju Europskoj 
uniji, koju je pred Odborom za vanjsku politiku Eu-
ropskog parlamenta predstavio povjerenik EK za su-
sjedstvo i proširenje EU-a Oliver Várhelyi. „Pozdrav-
ljamo pokušaj Europske komisije da konkretnim pri-
jedlozima razriješi nedoumice koje oko nastavka pro-
cesa proširenja imaju neke skeptične države članice u 
Europskom vijeću, kazao je Picula te dodao:

 „Nadamo se kako će predstavljena metodologija unijeti 
novu dinamiku u proces proširenja, kao i da će nam 
omogućiti da ponovno uspostavimo vjerodostojnost u 
regiji, koju smo izgubili nedavnom odlukom Vijeća o 
neotvaranju pregovora s Albanijom i Sjevernom Make-
donijom. Ovim putem pozdravljamo i veći doprinos ze-
malja s iskustvom i stručnim znanjima u procesu pre-
govora,” zaključio je Picula svoje izlaganje. 
(Bruxelles, veljača 2020.)

http://toninopicula.com/parlamentarne-aktivnosti/plenarne-sjednice/preporuke-za-prosirenje-izglasane-u-ep/a3269
http://toninopicula.com/parlamentarne-aktivnosti/odbori--meduskupina/usvojeno-piculino-izvjesce-o-prosirenju-eu/a3230
https://www.europarl.europa.eu/doceo/document/A-9-2020-0091_HR.html
http://toninopicula.com/iz-medija/internet-and-tisak/n1-hrvatska-ima-sto-za-ponuditi/a3118
http://www.diplomacyandcommerce.rs/tonino-picula-enlargement-policy-makes-a-comeback-to-the-mainstream/
https://www.youtube.com/watch?v=SchKMuJJ_bo
https://www.glasistre.hr/eu/europski-parlament-predstavio-preporuke-za-prosirenje-na-zapadni-balkan-623088
http://ba.n1info.com/Regija/a411476/Europski-parlament-predstavio-preporuke-za-prosirenje-na-zapadni-Balkan.html
https://avaz.ba/globus/svijet/550088/evropski-parlament-predstavio-preporuke-za-prosirenje-na-zapadni-balkan
https://www.b92.net/info/vesti/index.php?yyyy=2020&mm=02&dd=20&nav_category=1262&nav_id=1657060
http://www.tanjug.rs/full-view.aspx?izb=537668
https://www.blic.rs/vesti/svet/podrska-evropskog-parlamenta-prosirenju-eu-na-zapadni-balkan/k5k3pz7
https://www.vijesti.me/svijet/balkan/evropski-parlament-predstavio-preporuke-za-prosirenje-na-zapadni-balkan
http://toninopicula.com/iz-medija/intervjui/kroz-prosirenje-i-mi-oblikujemo-buducnost-eu/a3123
http://toninopicula.com/iz-medija/intervjui/zg-summit-prilika-za-zapadni-balkan/a3104
http://toninopicula.com/parlamentarne-aktivnosti/odbori--meduskupina/predsjednik-radne-skupine-za-zapadni-balkan/a3107
http://toninopicula.com/parlamentarne-aktivnosti/picula-predstavio-s-and-d-nacela-za-prosirenje/a3148
https://www.tportal.hr/vijesti/clanak/picula-predlozio-nova-nacela-za-prosirenje-eu-a-evo-sto-se-trazi-od-zapadnog-balkana-foto-20200204
https://www.glasistre.hr/eu/picula-zagrebacki-samit-u-svibnju-prava-prilika-za-eu-i-zapadni-balkan-619712
http://toninopicula.com/parlamentarne-aktivnosti/plenarne-sjednice/nova-metodologija-prosirenja-je-korak-naprijed/a3153
http://toninopicula.com/parlamentarne-aktivnosti/odbori--meduskupina/nova-metodologija-prosirenja-eu/a3150


"Europska budućnost zapadnog Balkana ovisit će o 
vašoj posvećenosti vladavini prava i međusobnoj 
podršci u procesu približavanja Europskoj uniji, do 
punopravnog članstva. Riječ je o vjerodostojnosti 
koja će zauzvrat omogućiti i ponovno jedinstvo 
članica EU-a u pogledu politike proširenja, koja je 
zapala u krizu. Sastanak i njegova zajednička de-
klaracija glavni su primjeri parlamentarne diplo-
macije u vremenima kada nedostaje snage u me-
đuvladinim procesima“, poručio je Picula.

Uz članove odbora za vanjske poslove Europskog 
parlamenta, izvjestitelje i šefove parlamentarnih 
izaslanstava za zemlje zapadnog Balkana, na sa-
stanku su sudjelovali Gramoz Ruçi, predsjednik 
albanskog Parlamenta, Denis Zvizdić, predsjeda-
telj Zastupničkog doma Parlamentarne skupštine 
BiH, Dragan Čović, predsjedatelj Doma naroda 
Parlamentarne skupštine BiH, Glauk Konjufca, 

IZ MEDIJA:

LINK 1 LINK 2 LINK 3 LINK 4

Predsjedao sastankom s predsjednicima parlamenata zapadnog Balkana

Ispunjavanjem obećanja i jakim 
IPA III programom EU jača utjecaj 
u regiji
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predsjednik Skupštine Kosova, Ivan Brajović, 
predsjednik Skupštine Crne Gore, Talat Xhaferi, 
predsjednik Sobranja Sjeverne Makedonije i Maja 
Gojković, predsjednica Narodne skupštine Srbije.

U zajedničkoj izjavi predsjednika Europskog par-
lamenta Davida Sassolija i predsjednika parlame-
nata naglašena je posvećenost 'novom pristupu' 
proširenja s ciljem demokratizacije procesa, nje-
gove veće transparentnosti i približavanja građa-
nima. Proširenje je proces koji zahtjeva velik trud i 
posvećenost svih strana, a parlamenti su ključni za 
poticanje reformske agende. Europski parlament 
je spreman nastaviti s konstruktivnim dijalogom i 
podrškom parlamentima zapadnog Balkana u nji-
hovom približavanju europskoj budućnosti. 
(Bruxelles, siječanj 2020.)

Tonino Picula je na sjednici o "Vje-
rodostojnoj europskoj perspektivi 
država zapadnog Balkana" održanoj 
u Zagrebu u sklopu hrvatskog pred-
sjedanja EU-om govorio o nužnosti 
nastavka procesa proširenja. „Vje-
rodostojna politika proširenja stra-
teško je ulaganje u uzajamnu sigur-
nost i prosperitet. Ono što želimo od 
nove generacije Instrumenta je da se 
IPA III temelji na političkim priori-
tetima koji imaju izravan utjecaj na 
živote građana te da se pretpristup-
na sredstva dodjeljuju na transpa-
rentan, razmjeran i nediskriminira-
jući način. Inicijalno, Komisija je 
predložila 12,865 milijardi EUR u 
tekućim cijenama, 14,5 milijardi 
EUR ukupno. Parlament je taj iznos 
neznatno povećao i u svom manda-
tu tražimo 13,01 milijardi EUR u te-

Socijalisti i demokrati u Europskom parlamentu u suradnji s Partijom europ-
skih socijalista održali su 6. svibnja zajednički sastanak na najvišoj razini na 
kojem su sudjelovali predstavnici sestrinskih stranaka sa zapadnog Balkana. 
Tonino Picula, zadužen za zaključne opaske sastanka, istaknuo je: „Europska 
unija mora svojim građanima moći dokazati kako je u stanju rješavati velike 
probleme naših zemalja i kontinenta u 21. stoljeću na način na koji je to uspi-
jevala u drugoj polovici 20. stoljeća. Kao socijalisti i demokrati oduvijek smo 
proširenje smatrali temeljnim političkim procesom i zajedničkim interesom 
Unije i kandidatkinja“, istaknuo je Picula. „Nije riječ o igri nulte sume, već o 
obostranim koristima. Kroz pomoć u izgradnji i promociji društvene i eko-
nomske kohezije i prije punopravnog članstva, Unija šalje i vlastitim građani-
ma poruku kako neće doći do migracijskih pritisaka ni socijalnog dumpinga. 
Uniji omogućava inicijativu liderstva u regiji, te pomaže sprječavanje i bolje 
upravljanje krizama i sukobima. Proširenje jača kredibilitet i šalje poruku o 
budućnosti same Unije. Povijest EU-a je povijest proširenja i samo svjedočan-
stvo uspjeha te politike“, rekao je. 
(Zagreb, svibanj 2020.)

kućim cijenama, 14,66 milijardi 
EUR ukupno. Europski parlament 
treba imati veću ulogu u procesu 
proširenja zbog svoje posvećenosti 
jačanju demokracije u regiji te kako 
bi kandidatkinjama izravno mogli 
pružiti veću podršku i pomoć. Parla-
ment može pomoći u prevladavanju 
političke polarizacije i dugotrajnih 
parlamentarnih bojkota te poveća-
nju parlamentarnog nadzora. U 
svom izvješću pozivam, primjerice, 
da se parlamentarni zastupnici pret-
pristupnih zemalja uključe u rad 
Europskog parlamenta i prije kraja 
pregovora“, rekao je Picula. 
(Zagreb, ožujak 2020.)

IZ MEDIJA:

LINK 1 LINK 2 LINK 3

Picula zaključio sastanak S&D i 
PES-a o Zapadnom Balkanu

U nastupnom posjetu Crnoj Gori 

IZ MEDIJA: LINK 1

IZ MEDIJA: LINK 1 LINK 2 LINK 3

Picula je 21. siječnja posjetio Crnu Goru, od imenovanja 
na poziciju izvjestitelja Europskog parlamenta u listopa-
du prošle godine. „Kao zastupniku Europskog parlamen-
ta koji se od početka mandata bavi vanjskom politikom s 
posebnim angažmanom oko zapadnog Balkana i bivšem 
ministru vanjskih poslova Republike Hrvatske, dobro su 

mi poznate političke prilike u Crnoj Gori. Od svih zemalja kandidatkinja za član-
stvo u EU, Crna Gora je najdalje odmakla u pregovorima. Kao izvjestitelj Europ-
skog parlamenta radim na tome da pomognem jačanje institucionalnih kapaciteta 
Crne Gore, kako bi što prije ispunila kriterije za punopravno članstvo u EU“, poru-
čio je zastupnik Picula uoči odlaska u Podgoricu.
Picula se u Podgorici sastao s predsjednikom Vlade Duškom Markovićem, mini-
strom vanjskih poslova Srđanom Darmanovićem te šefom Delegacije Europske 
unije u Crnoj Gori Aivom Oravom. (Podgorica, veljača 2020.)

http://toninopicula.com/parlamentarne-aktivnosti/odbori--meduskupina/picula-predsjedao-sastankom-s-predsjednicima/a3142
https://m.sibenik.in/svijet/picula-predsjedao-sastankom-s-predsjednicima-parlamenata-sest-zemalja-zapadnog-balkana/118024.html
https://vijesti.hrt.hr/577856/jandrokovic-u-hrvatskom-je-interesu-integracija-susjednih-zemalja
https://www.jutarnji.hr/vijesti/hrvatska/jandrokovic-u-bruxellesu-hrvatska-ce-dati-snazan-doprinos-europskoj-perspektivi-zemalja-zapadnog-balkana-ali-one-moraju-prihvatiti-vrijednosti-eu/9907303/
http://toninopicula.com/parlamentarne-aktivnosti/projekti-ureda/ispunjavanjem-obecanja-eu-jaca-utjecaj-u-regiji/a3173
http://toninopicula.com/iz-medija/intervjui/vracanje-vjerodostojnosti-eu-trebao-bi-biti/a3165
http://balkans.aljazeera.net/node/374805
http://toninopicula.com/parlamentarne-aktivnosti/picula-concluded-meeting-of-s-and-d-and-pes-on/a3244
https://www.antenam.net/politika/146484-picula-u-dolazi-u-trodnevnu-nastupnu-posjetu-cg-kao-izvjestilac-ep
https://www.vijesti.me/vijesti/politika/picula-dolazi-u-posjetu-crnoj-gori
http://www.radiodux.me/vijesti/drustvo/picula-u-nastupnom-posjetu-crnoj-gori-kao-izvjestitelj-ep
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Inicijative i zastupnička pitanja Komisiji za pomoć 
Hrvatskoj i regiji u borbi protiv COVID-19

Hitno pomoći onima koji su 
ostali bez prihoda, malim i 
srednjim poduzećima

Riješite testiranja hrvatskih pomoraca

Picula od Europske komisije 
zatražio pomoć za vinare, 
vinari pozdravili inicijativu

IZ MEDIJA:

LINK 1

IZ MEDIJA:

LINK 1

LINK 2

LINK 2

LINK 3 LINK 4

Hrvatski zastupnik u EP-u Tonino Picula pokrenuo je 
kao izvjestitelj za proširenje na zapadnom Balkanu, 
predsjednik radne skupine EP-a za zapadni Balkan, iz-
vjestitelj EP-a za Crnu Goru i IPA III od ožujka cijeli 
niz inicijativa s ciljem ublažavanja posljedica pandemi-
je korona virusa. Neke od inicijativa, poput onih za 
pomoć prekarnim radnicima, malim i srednjim podu-
zećima, turističkom, ugostiteljskom, vinarskom i ribar-
skom sektoru, bile su usmjerene prije svega na Hrvat-
sku i Europsku uniju, dok su druge bile usmjerene na 
pomoć zemljama regije. Na samom početku širenja 
pandemije u Europi, Picula je istaknuo kako je nužno 
da se napori članica EU i kandidatkinja za članstvo ko-
ordiniraju i solidarno podupru, jer širenje virusa ne 
poznaje nacionalne granice. 

Na plenarnoj sjednici u ožujku, izvanredno sazvanoj 
kako bi se glasalo o prvom paketu mjera za pomoć eu-
ropskim gospodarstvima ocijenio je kako će posljedice 
ove krize biti znatno veće od krize 2008. godine, zbog 
čega je pozvao na jačanje ulaganja u mreže socijalne 

Picula je 28. ožujka na plenarnoj sjednici sazvanoj 
kako bi se glasalo o hitnim EU mjerama za borbu 
protiv pandemije korona virusa istaknuo nužnost mi-
nimalnih naknada onima koji će ostati bez prihoda 
zbog pandemije te se založio i za srednja, mala i mikro 
poduzeća.  Riječ je o mjerama koje uključuju potporu 
zdravstvenim sustavima te �nancijsku pomoć članica-
ma najteže pogođenima krizom, vrijednim 37 milijar-
di eura u hitnom paketu namijenjenom umanjenju 
efekata pandemije korona virusa na zdravlje građana i 
gospodarstvo. Podržao je dodjelu 50 milijuna eura za 
RescEU i zajedničku nabavku opreme te 37,5 milijuna 
EUR europskim znanstvenicima koji će udruženi 
raditi na pronalasku cjepiva. „Kad se radi o proizvodnji 
lijekova i medicinske opreme, nova industrijska strategi-
ja mora osigurati stratešku autonomiju jer EU presud-
no ovisi o uvozu“, naglasio je Picula. 
(Bruxelles, ožujak 2020.)

Hrvatski zastupnik u Europskom parlamentu Tonino 
Picula uputio je 29. travnja Europskoj komisiji pitanje 
o planiranim mjerama za zaštitu proizvodnje i zaposle-
nih u vinarskom sektoru, koji u Europskoj uniji zapo-
šljava preko dvjesto tisuća ljudi.
Naime, Picula ocjenjuje kako se vinska industrija zbog 
negativnog utjecaja krize pandemije našla pod snaž-
nim pritiskom te zahtijeva podršku. Zbog zatvaranja 
glavnih kanala prodaje, poput restorana, hotela i 
drugih ugostiteljskih objekata, te općenito prestanka 
turističkih aktivnosti, naša domaća, hrvatska vinska in-
dustrija trpi snažne gubitke prodaje i izvoza vina od 
početka izbijanja krize. „Nažalost, kriza za sektor nije 
kratkoročna, te neće prestati popuštanjem restrikcija, jer 
se očekuje i daljnji pad prihoda zbog mjera tzv. socijal-
nog distanciranja te nadolazeće ekonomske krize koja će 
rezultirati smanjenom potrošnjom“, istaknuo je. Piculi-
na konkretna pitanja Komisiji ticala su se planova o ci-
ljanim mjerama podrške vinskoj industriji, snažnom 
europskom industrijskom sektoru koji izravno zapo-

zaštite. „Potrebne su posebne mjere za srednja, mala i 
mikro poduzeća - nositelje europskog gospodarstva. 
Njih čak 95 posto u Hrvatskoj već je izloženo posljedica-
ma krize. Gašenje turističkog sektora ove godine ugrozit 
će održivost proračuna članica poput Hrvatske koja 
gotovo četvrtinu proračuna generira od prihoda iz tu-
rizma. A turizam povezuje i druge sektore poput prije-
voza i poljoprivrede. Valja pružiti garancije svima s hi-
potekom na jedinu nekretninu. Ključnu ulogu imat će 
strukturni i kohezijski fondovi. Uvijek su bili jedan od 
glavnih izvora javnih investicija i neophodan alat gos-
podarskog i socijalnog oporavka“, rekao je Picula. 
Govoreći o brzini reakcije Europske unije na pande-
miju, Picula je početkom travnja istaknuo kako je  ze-
mljama članicama ostavljen velik prostor da reagiraju 
svaka na svoj način, a to je pak ostavilo dojam kod veli-
kog dijela građana da se treba više osloniti na meha-
nizme nacionalne države nego na pomoć iz EU-a. 
"Sada se stvari na neki način popravljaju, treba imati i 
malo razumijevanja jer EU kao posebna multilateralna 
država nije zajednička država koja u mnogim elemen-

tima nije srasla dovoljno za donošenje brzih odluka. To 
je mehanizam koji dobro radi kada je sve dobro, ali po-
sljednjih dana vidi se brži hod europskih institucija", 
tada je ocijenio. 
(Bruxelles i Zagreb, ožujak – lipanj 2020.)

šljava preko 200 000 ljudi te strategije oporavka za po-
sebno pogođene sektore gospodarstva te, naposljetku, 
svijesti Europske komisije kada je riječ o neprodanim 
zalihama i posljedičnom drastičnom smanjenju cijena, 
uzrokujući dodatne poremećaje na tržištu vina. 
(Bruxelles, travanj 2020.)

IZ MEDIJA: LINK 1

Zastupnik u Europskom parlamentu Tonino Picula 
pitao je ministra Beroša o testiranju pomoraca na 
korona virus, jer zbog nemogućnosti testiranja mnogi 
nisu bili u mogućnosti isploviti niti se vratiti u matične 
luke.  Dana 23. travnja 2020. Hrvatski zavod za javno 
zdravstvo izvijestio je Ministarstvo mora, prometa i in-
frastrukture i ovo ministarstvo da je testiranje pomo-

raca na SARS-CoV-19 moguće provoditi u županij-
skim zavodima za javno zdravstvo u Rijeci, Splitu i 
Zadru, u dovoljnoj mjeri, dok Županijski zavod za 
javno zdravstvo Dubrovačko-neretvanske županije 
tada nije bio u mogućnosti udovoljiti zahtjevima.

http://toninopicula.com/iz-medija/video-and-audio/solidarnost-nije-opcija-vec-obveza-eu/a3226
http://toninopicula.com/parlamentarne-aktivnosti/odbori--meduskupina/kroz-pomoc-najsiromasnijima-eu-pokazuje-snagu/a3224
http://toninopicula.com/parlamentarne-aktivnosti/plenarne-sjednice/hitno-pomoci-onima-koji-su-ostali-bez-prihoda/a3194
http://hr.n1info.com/Vijesti/a497675/Picula-za-N1-o-koronavirusu-EU-institucije-zakasnile-ali-sada-su-se-ubrzale.html
http://toninopicula.com/parlamentarne-aktivnosti/pitanja-europskoj-komisiji/picula-od-ek-trazi-da-osigura-sredstva-za/a3179
http://toninopicula.com/iz-medija/internet-and-tisak/nl-vinari-podrzali-piculinu-inicijativu/a3238
http://toninopicula.com/parlamentarne-aktivnosti/pitanja-europskoj-komisiji/picula-od-ek-zatrazio-pomoc-za-vinare/a3235


IZ MEDIJA:

LINK 1 LINK 2 LINK 3
IZ MEDIJA:

LINK 1

Tijekom rasprave na plenarnoj sjednici 
Europskog parlamenta 16. travnja po-
svećene paketima mjera za borbu 
protiv korona virusa, Picula je istaknuo 
kako će zajednički europski odgovor na 
krizu i izlazak iz nje zahtijevati daleko 
više sredstava nego što su u pravilu go-
dišnja izdvajanja nacionalnih država za 
EU. 

„Ova nesretna situacija treba nas na-
dahnuti za e�kasnije i solidarnije djelo-
vanje i kad pandemija prođe. Kako 
sada nevažno izgledaju prepirke hoće li 
države članice ulagati jedan, 1,17 ili 1,3 
posto BDP-a u zajednički proračun“, 
istaknuo je, govoreći o mjerama za spas 
europske ekonomije. Dao je podršku 
odluci o prenamjeni preostalih sredsta-

Hrvatski zastupnik u Europskom par-
lamentu Tonino Picula uputio je, za-
jedno s još četrdesetak kolega, pitanja 
Europskoj središnjoj banci o načinu 
davanja pomoći mikro, malim i sred-
njim poduzećima koja su u problemi-
ma s likvidnošću nastalima zbog pan-
demije korona virusa.

Upitali su ECB kako planiraju meha-
nizme jamstava staviti na raspolaganje 
�nancijskim posrednicima u zemljama 
članicama i kako namjeravaju snagu 
bilance ECB-a iskoristiti da izravno po-
mognu malim i srednjim poduzećima. 
Zastupnici su mišljenja da je pandemija 
korona virusa eskalirala u vanjski ma-
kroekonomski šok koji je nerazmjerno 
pogodio mala i srednja poduzeća, za-
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Sredstvima fondova za ribarstvo i 
poljoprivredu pomoći ugroženima

ECB mora izravno pomoći malim 
poduzećima

prijetio uništenjem radnih mjesta i 
ugrozio njihov opstanak u periodu 
nakon krize.
Trošak posuđivanja novca morao bi 
biti nula posto i ne ovisiti o kreditnoj 
sposobnosti, nego hitnosti potrebe za 
likvidnošću. Zaključuju kako će meha-
nizam jamstava Europske središnje 
banke za likvidnost malih i srednjih 
poduzeća biti presudan za uspjeh 
mjera za njihov spas, proširenjem poli-
tike “spasa pod svaku cijenu”, posebno 
u tzv. realnom sektoru, gdje je ta potre-
ba akutna.

va iz Kohezijskih fondova za ublažava-
nje posljedica pandemije uz podizanje 
stope su�nanciranja na sto posto u slje-
dećoj godini i istaknuo kako kohezijska 
sredstva moraju biti među zadnjima 
koja treba rezati u sljedećem proraču-
nu. Podržao je prijedlog da se neutroše-
na sredstva Fonda za ribarstvo preu-
smjere za pomoć ribarima, a isto je 
predložio i za sredstva Fondova za po-
ljoprivredu i ruralni razvoj. 
(Bruxelles, travanj 2020)

REGIJE, ENERGETSKA TRANZICIJA OTOKA I RURALNIH PODRUČJA

Predsjednik Međuskupine za mora, rijeke, otoke i priobalna područja

Tonino Picula izabran je u siječnju za predsjedni-
ka Međuskupine za mora, rijeke, otoke i priobal-
na područja. Međuskupina u ovom mandatu 
EP-a broji više zastupnika nego ikada, njih čak 
114 iz 24 države članice Europske unije i šest po-
litičkih grupacija.

“Za pitanja kojima se bavi Međuskupina još uvijek 
ne postoji sveobuhvatna europska maritimna stra-
tegija, zbog čega je naš zadatak da koordiniramo 
dionike u sustavu i Europskoj komisiji predlažemo 
rješenja koja će postati dijelom direktiva i politika 
koje će se primjenjivati u svim članicama”, rekao 
je Picula prilikom konstituiranja Međuskupine. 

Nakon suosnivanja Međuskupine za otoke u par-
lamentu 2015. godine, Picula je inicirao i osniva-
nje Tajništva za otoke pri Europskoj komisiji 
2018., prvog radnog tijela u povijesti EU namije-
njenog isključivo otocima. 
Najprije je amandmanima osigurao Tajništvu dva 

Teme kojima će se Međuskupina u ovom 
mandatu baviti su: 
• Oceani u središtu klimatskih politika EU: 
 smanjivanje emisija u maritimnom transportu    
 kao poluga za ublažavanje globalnog zagrijavanja
• Održivi turizam kao jedan od ključnih stupova   
 ostvarivanja klimatskih ciljeva EU
• Oceani, mora, rijeke i jezera kao važan dio    
 strategije bioraznolikosti EU

milijuna eura za podršku energetskoj tranziciji 
otoka, a nedavno je prihvaćen i njegov Akcijski 
plan s dodatna dva milijuna eura za stručnu i teh-
ničku podršku u tranziciji, koji je ušao u novi 
proračun EU-a za 2020. Uz to, Europska je komi-
sija u Europski zeleni plan uvrstila energetsku 
tranziciju otoka, čime je potvrđena njihova važ-
nost u ispunjenju ciljeva EU2050, okolišno neu-
tralne EU. 
(Bruxelles, siječanj 2020)

• Istraživanja oceana i mora u programu Obzor 
• Ekonomija i inovacije
• Posebna skrb o otocima i rubnim regijama    
 Unije, zbog geopolitičke situacije, kao i     
 speci�čnih izazova života i razvoja
• Suradnja priobalnih regija
• Podizanje svijesti građana EU o važnosti naših   
 oceana, mora i drugih voda, kao i priobalnih    
 regija

Picula izvjestitelj za demogra�ju

Hrvatski zastupnik u Europskom parlamentu 
Tonino Picula postao je suizvjestitelj Izvješća o 
korištenju kohezijskih instrumenata u preokreta-
nju negativnih demografskih trendova u regijama 
EU-a u ime svoje parlamentarne grupacije Socija-
lista i demokrata u Europskom parlamentu. 
Glavni fokus Piculina rada na tom izvješću bit će 
pronalaženje načina kojima bi se sredstva Fonda 
za regionalni razvoj i Kohezijskog fonda učinkovi-
tije iskoristila kako bi se spriječilo iseljavanje i de-

populacija u manje razvijenim europskim regija-
ma. Zahvaljujući ranijem imenovanju izvjestitelja 
za Kohezijski fond, imat će još bolji uvid i veće 
mogućnosti utjecaja na politike i konačne ciljeve 
tih izvješća. Važno je istaknuti i kako će kao zago-
vornik Europskog zelenog plana i energetske tran-
zicije aktivno raditi na što većem ugrađivanju ele-
menata tih politika u sklopu oba izvješća i fonda. 
(Bruxelles, srpanj 2020.)

http://toninopicula.com/parlamentarne-aktivnosti/plenarne-sjednice/sredstvima-fondova-za-ribarstvo-i-poljoprivredu/a3228
https://www.youtube.com/watch?v=IqJzpnX3F2A
https://ec.europa.eu/info/live-work-travel-eu/health/coronavirus-response/highlights_hr
http://toninopicula.com/parlamentarne-aktivnosti/ecb-mora-izravno-pomoci-malim-poduzecima/a3212
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Od EK zatražio mjere za pomoć 
priobalnim područjima

Sredstva za en. tranziciju 
ruralnih područja

Hrvatski zastupnik u Europskom parlamentu 
Tonino Picula, kao predsjednik Međuskupine EP 
za mora, rijeke, otoke i priobalna područja ugo-
stio je povjerenika Europske komisije za okoliš, 
oceane i ribarstvo Virginijusa Sinkevičiusa. 

Tema sastanka na kojem su sudjelovali i drugi 
članovi predsjedništva Međuskupine je odgovor 
EU-a na pandemiju korona virusa, s posebnim 
naglaskom na maritimni sektor, zaštitu okoliša 
mora i oceana, obalnih i pograničnih područja, 
te stanovništva pogođenog krizom koje u tim 
područjima živi. 

Cijeli je maritimni sektor ugrožen pandemijom, 
od ribarske industrije, preko strateške infra-
strukture poput luka, morskih i kopnenih 
kanala, lanaca nabave, turizma i vodnog tran-
sporta. Priobalna područja, čija gospodarstva i 

Nakon evaluacije Komisije, dugih pregovora 
unutar Europskog parlamenta i s Vijećem, Piculi-
ni amandmani kojima se pokreće energetska 
tranzicija ruralnih područja su usvojeni i kroz 
proračune Europske unije za 2020. i 2021. Pred-
viđena sredstva za dodjelu ruralnim područjima 
iznose, jednako kao i za otoke, dva milijuna eura 
u sljedeće dvije godine - ukupno 4 milijuna eura. 
 „Uspješan model koji smo pokrenuli na otocima 
želimo primijeniti i na druga područja, u ovom 
slučaju ruralna. Baš kao i otoci, to su sredine s 
ogromnim potencijalom za prelazak na obnovljive 
izvore energije. Mnogo je zajedničkih poteškoća s 
kojima se otoci i ruralna područja suočavaju kao 
što su depopulacija, manja dostupnost javnih i 
zdravstvenih usluga, nedostatkom radnih mjesta i 
drugim problemima, koje njihovo unutarnje trži-
šte čini manje e�kasnim“, rekao je Picula.
(Strasbourg, siječanj 2020.)

transport iznimno ovise o maritimnom sektoru, 
pate od posljedica do sada nepredviđene i neza-
bilježene krize. Picula je u ime Međuskupine od 
povjerenika Sinkevičiusa zatražio uspostavlja-
nje strateškog pristupa maritimnim politikama. 
To je i razlog zbog kojeg je Europski parlament, 
prilikom prihvaćanja Europskog zelenog plana 
inzistirao na tome da mu EK da i tzv. 'plavu', 
odnosno oceansku i morsku dimenziju.

Picula je naglasio i važnost maritimne dimenzi-
je strategije EK „Od polja do stola“, koja je po-
sebno važna za Hrvatsku. 
(Zagreb, svibanj 2020.)

EUROPSKI ZELENI PLAN

ODNOSI SA SJEDINJENIM DRŽAVAMA

Treba nam dugoročna EU otočna strategija
Zastupnik i predsjednik Međuskupine za mora, rijeke, otoke i priobalna područja (SEARICA), Tonino 
Picula, sudjelovao je 1. lipnja u online panel raspravi “Slavimo otoke 2020.-Rješenja su na otocima” te 
pozvao na izradu dugoročne i trajne EU otočne strategije. Rasprava je organizirana u svjetlu posljedica 
pandemije korona virusa koja je iznova otvorila pitanja jačanja otpornosti i 
sigurnosti otoka na već prepoznate rizike i izvanredne situacije. 
Zastupnik Picula je u svom izlaganju podsjetio na ulogu SEARICA-e kao platforme koja je otočnoj proble-
matici osigurala snažnu vidljivost i glas na europskoj razini. Istaknuo je osnivanje tajništva inicijative 
„Čista energija za EU otoke“, te ugrađivanje te inicijative u novi Zeleni plan, što su neka od značajnijih re-
zultata njezinog rada te dokaz da se fokusiranim naporom i jasnim ciljem može puno toga postići. „To ohra-
bruje jer nas očekuje još puno posla do pune provedbe članka 174. Ugovora o funkcioniranju EU, koji jasno 
ističe potrebu za posebnim politikama prema zakinutim regijama, napose otocima.“, istaknuo je Picula.

 „Uspješno smo izvukli otoke iz političke anonimnosti u Europi te ih nametnuli kao motor energetske tran-
zicije. Otočani su najpozvaniji upravljati razvojem svojih otoka i stoga se i zalažem za dugoročnu i trajnu 
EU otočnu strategiju kao glavni instrument podrške otočanima.“, zaključio je na kraju svog izlaganja za-
stupnik Picula. Slavimo otoke 2020. - Rješenja su na otocima, rasprava je u organizaciji Udruge Pokret 
otoka u suradnji s francuskom udrugom SMILO - Small Islands Organisation.
(Zagreb, srpanj 2020.)

#BLACKLIVESMATTER i 
sistemski rasizam u SAD

IZ MEDIJA:

LINK 1 LINK 2

Antirasistički prosvjedi koji posljednjh dana haraju 
Sjedinjenim Američkim Državama bez sumnje 
upućuju na opću socioekonomsku krizu jedne od 
najvećih sila na globalnoj razini.
Rasizam, čini se, strukturno postoji u porama ame-
ričkog društva, a u sadašnjim okolnostima na povr-
šinu izbija sa strahovitom ekonomskom krizom 
koja zahvaća Ameriku, s 35 do 40 milijuna nezapo-
slenih, čemu ne pomaže ni Trumpova politika, na-

protiv, izjavio je Picula u intervjuu za Novi list.
U vremenima ovakve teške gospodarske krize, prvi 
stradavaju socijalno najslabiji, a sad se vidi da su u 
Americi i dalje to često pripadnici afroameričke za-
jednice, koji imaju slabije šanse za zapošljavanje, 
stjecanje zdravstvene skrbi te je, nažalost, očito 
kako je ova grupacija duboko socijalno deprivirana, 
analizirao je Picula. Dodao je i kako je Amerika u 
ovoj korona krizi strahovito stradala, a predsjednik 
Trump je tu pokazao čak i slabost u upravljanju, za 
koju je uvijek mislio da mu je najveća prednost, te 
sada postaje sve jasnije kako izolacionistička i unila-
teralistička politika nikako ne mogu biti dobri za 

ukupne društvene i globalne odnose.
O sistemskom rasizmu u SAD-u, ali i borbi protiv 
rasizma u EU Picula je održao zapažen govor u 
EP-u, koji možete pogledati na poveznici niže. 

http://toninopicula.com/parlamentarne-aktivnosti/odbori--meduskupina/picula-od-ek-zatrazio-mjere-za-pomoc-priobalnim/a3249
http://toninopicula.com/iz-medija/intervjui/prosvjedi-u-sad-u-razbuktali-socioekonomsku/a3263
https://www.youtube.com/watch?v=TTxcSO4e-ig&feature=youtu.be&fbclid=IwAR3f08o890fj2E5OO2pDmb7-r1xiX1WajYEhrazJTB61QqiEIWNk7PS73qo
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Prioriteti su vize i oporezivanje Među prioritetnim temama kojima će se zastu-
pnik Picula baviti bit će i jednakost građana svih 
članica Europske unije u odnosima sa SAD-om, 
što se u hrvatskom slučaju posebno odnosi na 
ukidanje viza za putovanje u SAD i dvostrukog 
oporezivanja. O tome je razgovarao i s novim ve-
leposlanikom SAD-a za Europsku uniju, Ronal-
dom Gidwitzom. 

IZ MEDIJA:

LINK 1 LINK 2

IZ MEDIJA:

LINK 1

Picula izvjestitelj za Europsku podatkovnu strategiju
Hrvatski zastupnik u Europskom parlamentu 
Tonino Picula imenovan je izvjestiteljem parla-
mentarne grupacije Socijalista i demokrata za Eu-
ropsku podatkovnu strategiju u Odboru za poljo-
privredu i ruralni razvoj EP. Europska podatkov-
na strategija je jedan od glavnih elemenata nove 
digitalne strategije Komisije, predstavljene 19. ve-
ljače 2020. 

Ona uzima u obzir činjenicu da količina podataka 
koje generiraju poduzeća i javna tijela stalno raste 
i da će idući val industrijskih podataka duboko 

Demokraciju čuvamo borbom protiv lažnih vijesti

transformirati proizvodnju, potrošnju i društvo. 
„Vjerujem kako svako društvo treba imati koristi 
od socijalne i ekološke održivosti i sigurnog digital-
nog okruženja koje poštuje privatnost, dostojanstvo, 
integritet i druga prava uz potpunu transparen-
tnost. 

Svojim ću radom pokušati kroz ovo izvješće pomoći 
i učinkovitijoj provedbi strategije 'Od polja do stola', 
jedne od najvažnijih novih europskih strategija“, 
istaknuo je povodom imenovanja Picula. 
(Bruxelles, srpanj 2020.)

Za portal RTL-a Picula je govorio o stranim utje-
cajima na političke procese u EU-u i komentirao 
načine borbe protiv dezinformacija. "Europska 
služba za vanjske aktivnosti, EEAS, svojevrsno 
europsko zajedničko ministarstvo vanjskih poslo-
va, već provodi veliki projekt "EU protiv dezinfor-
macija’’kojim prati i razotkriva lažne vijesti koje 
ulaze u europski medijski prostor. Europski parla-
ment ima legitimitet demokratski izabranog tijela 
što mu daje dodatni autoritet u razmatranju 
načina borbe protiv lažnih vijesti i dezinformacija 
te mogućnost inicijativa s ciljem predlaganja i do-
nošenja novih mjera u toj borbi. U tom pogledu 

moja politička grupa u EP-u Socijalisti i Demokra-
ti predložila je formiranje Posebnog odbora o stra-
nom miješanju u demokratske procese kako bi sve-
strano istražili tu malignu pojavu, njene protago-
niste i sponzore. Odluka je donesena, a provedba 
je očekivana nakon što Europski parlament započ-
ne s redovnim radom'', objasnio je.
(Zagreb, svibanj 2020)

Trebamo glokaliziranu ekonomiju
Tonino Picula dao je intervju za Lider osvrnuvši se na pitanje 
lobiranja, ublažavanja posljedica pandemije na gospodarstvo, 
razbuktale prosvjede, te na kontrolu tržišnog natjecanja kao i 
na odnose EU-a, Kine i SAD-a. Budući da su hrvatsku javnost 
tresle korupcijske afere, djelatnost lobiranja i nepostojanje 
Zakona o lobiranju u Hrvatskoj ponovno su aktualizirani. 
Objasnio je kako je lobiranje u Europskoj uniji djelatnost koja 
je regulirana i opisana već više od trideset godina, a u procesi-
ma izrade prijedloga regulative sudjeluju predstavnici intere-

snih grupa što je jasno evidentirano i učinjeno javnim postup-
kom.  Komentirajući prijedlog Njemačke da članice EU soli-
darno snose dugove uzrokovane mjerama protiv pandemije, 
Picula je izjavio kako su zemlje članice ekonomski međuovi-
sne i nisu neotporne na ovakav tip šoka. Više nego ikada po-
trebno nam je regionalizirano gospodarstvo kraćih opskrbnih 
putova. Svjetska trgovina vjerojatno će se sve više temeljiti na 
komplementarnoj proizvodnji i suradnji. Već je skovan i izraz 
– glokalizacija, rekao je. (Zagreb, lipanj 2020.)

Tonino Picula imenovan je za stalnog izvjestitelja 
Europskog parlamenta za odnose sa Sjedinjenim 
Američkim Državama. Riječ je o dužnosti u kojoj će 
u ime Europskog parlamenta pokrivati sve teme koje 
se tiču odnosa Europske unije i Sjedinjenih Država, 
te će u tim odnosima predstavljati i Odbor za vanj-
ske poslove Europskog parlamenta i svoju parla-
mentarnu grupaciju Socijalista i demokrata. 
Picula je istaknuo: „Svjedoci smo golemog porasta ne-
izvjesnosti u međunarodnim odnosima, koja je u veli-
koj mjeri posljedica već neko vrijeme prisutnih, gotovo 
imperijalnih ambicija geopolitičkih takmaca Europ-
ske unije. To su zemlje koje ne promoviraju demo-
kratske standarde i vladavinu prava. Štoviše, radi se o 
zemljama u kojima su u tijeku procesi slabljenja de-
mokratskih institucija. Uz novonastalu ekonomsku 
krizu kao posljedicu pandemije korona virusa, ali i 
neizvjesnu budućnost starih partnerstava, Europska 
unija mora pronaći svoj vanjskopolitički put koji će 
pomiriti unutarnje odnose u Uniji i artikulirati svoju 
novu ulogu pametne sile, tzv. smart power, što je od 
presudne važnosti za našu zajedničku europsku bu-
dućnost“.

Odnosi Europske unije i Sjedinjenih Američkih 
Država, gospodarski, politički i sigurnosni, ušli su u 
najneizvjesnije razdoblje u šezdesetogodišnjoj povi-
jesti Unije, prije svega zbog nepredvidivosti poteza 
trenutne američke administracije i otvorenog rezul-
tata predsjedničkih izbora u toj zemlji u studenom 
ove godine. Upitna je i budućnost multilateralnog 
poretka, koji zbog pritiska snažnih geopolitičkih 
igrača zahtijeva novo promišljanje od strane Europ-
ske unije. 
(Bruxelles, lipanj 2020.)

http://toninopicula.com/parlamentarne-aktivnosti/picula-prvi-izvjestitelj-ep-za-odnose-s-sad-om/a3257
http://toninopicula.com/iz-medija/prilika-za-europski-iskorak-prema-integraciji/a3260
https://www.rtl.hr/vijesti-hr/novosti/hrvatska/3819168/izvjestavanje-se-ne-smije-u-potpunosti-prepustiti-trzisnoj-stihiji-steta-za-demokraciju-je-prevelika/
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Spriječio dodjelu izvješća ekstremnoj desnici
Tonino Picula spriječio je na glasanju u svibnju 
da grupa Identitet i demokracija (ID), koja oku-
plja zastupnike ekstremne desnice, dobije svoje 
prvo izvješće u tom odboru. Zastupnici ID-a tra-
žili su da im se dodijeli izvještaj naziva „Arapski 
poluotok, izazovi i perspektive“, te iako im je na 
sastanku koordinatora taj zahtjev odobren, Picula 
je u ime Socijalista i demokrata zatražio glasanje 
o dodjeli izvješća na Odboru za vanjsku politiku. 
„Temeljne vrijednosti na kojima počiva Europska 
unija naći će se pod još jačim pritiskom ako naš 

IZ MEDIJA:
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sanitarni kordon prema ekstremnoj desnici u Eu-
ropskom parlamentu nastavi popuštati. Proeurop-
ske snage moraju preuzeti odgovornost i spriječiti 
tihi marš ekstremne desnice kroz europske institu-
cije“, rekao je Picula. 
(Bruxelles, svibanj 2020.)

Pet odgovora za Parliament Magazine
Hrvatski zastupnik u Europskom parlamentu 
Tonino Picula dao je za briselski �e Parliament 
Magazine kratak intervju u kojem se predstavio u 
nešto manje formalnom stilu.
Donosimo odgovore na prva dva pitanja.
1. Kako biste opisali svoj stil kao političara u tri 
riječi?
Otvoren, analitičan, konzistentan. Vodim se kri-
laticom: "Učini što možeš, s onim što imaš, ondje 
gdje jesi". 
2. Što ste osobno postigli što bi začudilo ljude 
koji Vas ne poznaju?
Vanjska politika je moje područje. Bio sam me-
đunarodni tajnik svoje stranke tijekom ratova u 
bivšoj Jugoslaciji i ministar vanjskih poslova Re-

publike Hrvatske u vladi koja je našu zemlju 
usmjerila prema članstvu u Europskoj uniji. Ipak, 
najviše sam javnost iznenadio kad sam se odlučio 
na lokalnu politiku, natjecao se za gradonačelnika 
Velike Gorice u kojoj sam tada živio i pobjedio, 
što mi je donijelo mnoga dragocjena iskustva. Lo-
kalna je politika najbliža ljudima, a američki je 
političar �omas Tip O'Neill jednom rekao kako 
je sva politika lokalna. (Bruxelles, lipanj 2020.) 
cijeli tekst proitajte na poveznicama niže.

Stop nasilju nad 
prosvjednicima u Beogradu

Zločin u Srebrenici je genocid 

Hrvatski zastupnik u Europskom 
parlamentu Tonino Picula, član po-
litičke grupe europskih Socijalista i 
demokrata, komentirao je situaciju 
u Srbiji. Prizori policijske brutalno-
sti prema prosvjednicima na ulica-
ma Beograda su šokantni. 

Mirni prosvjedi građana protiv ne-
dosljednosti srpske vlade i pred-
sjednika Aleksandra Vučića u 
upravljanju krizom izazvanom 
korona virusom kao i najave novog 
policijskog sata nakon održavanja 
izbora eskalirali su upravo zbog po-
našanja represivnih organa. 

Razočarale su me bez ikakvih 
dokaza i temelja izrečene nekohe-
rentne optužbe premijerke Srbije 
Ane Brnabić na televiziji Pink o 
tome da zajedno s još dvije kolegice 
iz EP i Vijeća Europe potpirujem 
nerede u toj zemlji.

Ovim putem pozivam vodstvo 
Srbije da se suzdrži od nasilnih re-
akcija na prosvjede u Beogradu i 
Srbiji, a prosvjednike da svoje za-
htjeve mirno i argumentirano 
predstave. 
Ujedno očekujem od kolega iz Eu-
ropske pučke stranke (EPP), čiji je 
Vučićeva stranka član, da prestanu 
s kontraproduktivnom politikom 
prema zemljama u jugoistočnoj 
Europi i prešutnim odobravanjem, 
a nekad i direktnom podrškom se-
strinskim strankama čije politike i 
vrijednosti su u direktnoj suprot-
nosti sa zajedničkim europskim 
vrijednostima. 
(Bruxelles, srpanj 2020.)

Na plenarnoj sjednici EP-a 10. srpnja 
održana je komemoracija povodom 
25. godišnjice genocida u Srebrenici 
u Bosni i Hercegovini, na kojoj je 
Picula istaknuo nužnost borbe protiv 
negiranja genocida i zaštite žrtava od 
iskorištavanja u dnevnopolitičke 
svrhe.
„S dubokom tugom i osobitim pijete-
tom prema žrtvama, danas govorimo 
o najvećoj tragediji na europskom 
kontinentu od Drugog svjetskog rata - 
genocidu u Srebrenici. Prošlo je punih 
25 godina, ali sjećanja na strašne pri-
zore i dalje snažno žive u nama. Prije 
pet godina Europski parlament je 
donio posebnu Rezoluciju o genocidu 
u Srebrenici“, rekao je Picula. 

Sudovi u Haagu, BiH, Srbiji i Hrvat-
skoj osudili su 47 optuženih na više 
od 700 godina zatvorskih kazni zbog 
sudjelovanja u genocidu počinjenog 
u Srebrenici. „Da, zločin u Srebrenici 
je genocid i tako ga treba zvati. Ali 
protokom vremena samo će jačati 
naša obveza da zaštitimo žrtve i nji-
hove obitelji od programiranog zabo-

rava u režiji političkog inženjeringa. A 
takvih pokušaja ima i bit će ih još; od 
dodjele Nobelove nagrade onima koji 
negiraju genocid do kampanja dezin-
formiranja sponzoriranih od raznih 
autoritarnih režima“, upozorio je. 
Naglasio je zajednička europska duž-
nost ne dopustiti zločinu da naknad-
no trijum�ra: „To dugujemo žrtvama 
Srebrenice, ali i žrtvama s Ovčare i 
drugih masovnih stratišta na prostori-
ma gdje je velikosrpski projekt ostav-
ljao svoj zločinački trag“. Ocijenio je 
kako samo obrana istine o prošlosti 
otvara bolju budućnost generacijama 
koje dolaze. „Jasnu perspektivu član-
stva BiH u EU dugujemo žrtvama 
Srebrenice, ali i mladima koji će, vje-
rujem, u miru i prosperitetu živjeti 
ujedinjeni u različitosti kao građani 
Europske unije“, zaključio je Picula.
cijeli govor možete vidjeti na poveznici
(Bruxelles, srpanj 2020.)

IZ MEDIJA: LINK 1

http://toninopicula.com/parlamentarne-aktivnosti/odbori--meduskupina/picula-sprijecio-dodjelu-izvjesca-ekstremnoj/a3251
http://hr.n1info.com/Vijesti/a511215/Picula-sprijecio-dodjelu-izvjesca-ekstremnim-desnicarima-u-Europskom-parlamentu.html
https://www.tportal.hr/vijesti/clanak/picula-sprijecio-dodjelu-izvjesca-ekstremnim-desnicarima-u-europskom-parlamentu-20200522
https://www.vecernji.hr/vijesti/picula-sprijecio-dodjelu-izvjesca-ekstremnim-desnicarima-u-europskom-parlamentu-1404260
http://toninopicula.com/iz-medija/intervjui/pet-odgovora-za-parliament-magazine/a3270
https://www.theparliamentmagazine.eu/articles/interviews/5-questions-tonino-picula
https://www.youtube.com/watch?v=yiM_9vakRi8&feature=youtu.be
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